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Varaždinski gradonačelnik dr. sc. Neven Bosilj i direktor Fonda za zaštitu okoliša i 

energetsku učinkovitost Luka Balen u Varaždinu su danas potpisali Ugovor kojim će Fond 

u stopostotnom iznosu financirati sanaciju bala u Brezju. Na potpisivanju su sudjelovali i 

ministar gospodarstva i održivog razvoja Damir Habijan te župan Varaždinske županije 

Anđelko Stričak.

Ministar Habijan je rekao kako se time konačno rješava problem koji je 18 godina mučio 

Varaždinke i Varaždince. Podsjetio je da je Vlada RH u studenom prošle godine donijela 

odluku o stopostotnom financiranju uklanjanja bala u iznosu od gotovo 29 milijuna eura.

- Da bi shvatili taj kontekst i koliko je to dug period, rekao sam već u nekoliko navrata da 

djeca koja su rođena u to vrijeme, dakle 2005. godine kada je položena prva bala, danas 

upisuju fakultete, a ove godine izlaze na biračka mjesta. Ovakva odluka donijeta na Vladi i 

ovo sufinanciranje u stopostotnom iznosu znači da ovo za gradski proračun Grada 



Varaždina neće biti nikakav teret, da Grad neće morati ići ni u kakvo zaduživanje ili koristiti

neki drugi financijski instrument kako bi to riješio. To dovoljno govori da Vlada Republike 

Hrvatske i ovo ministarstvo kao i Fond vode itekako računa o ravnomjernom razvoju 

Republike Hrvatske – rekao je Habijan naglasivši pritom kako ne vode računa o tome tko 

je gdje na vlasti.

Rok za rješavanje ovog problema i sanaciju bala je 18 mjeseci i u tom vremenu iz Brezja 

bi trebala biti odvezena i posljednja bala.

- Imamo novo područje u gradu Varaždinu za gospodarski razvoj, što je sigurno još jedna 

dobra vijest i siguran sam, s obzirom na broj investitora koji jesu prisutni u gradu 

Varaždinu, ali i onih koji su u najavi i iskazuju interes za to, svakako će biti dobrodošli – 

rekao je Habijan čestitavši svima koji su sudjelovali u rješavanju ovog dugogodišnjeg 

problema.

Župan Stričak također je izrazio zadovoljstvo činjenicom da bale polako, ali sigurno odlaze

u povijest.

- Da bi se nešto pokrenulo, bez obzira na to radi li se o sanaciji, izgradnji nekog objekta ili 

uređenju, bitno je donijeti čvrstu i jasnu odluku da se to želi. Na svečanoj sjednici povodom

Dana grada Varaždina jasno sam naglasio, misleći na premijera Plenkovića, da je dosad 

bilo nekoliko izbornika, ali ni jedan nije donio tu odluku, osim aktualnog premijera, da je 

vrijeme da se taj problem riješi. Naravno, u toj utakmici uvijek sudjeluje cijeli niz osoba, od 

struke, administracije, pa i onih koji provode odluku, ali prvenstveno zahvaljujući ovoj 

odluci premijera Plenkovića, da mi to želimo riješiti, danas je potpisan ovaj sporazum. 

Naravno da je to veliki doprinos gradu Varaždinu, tj. svim Varaždinkama i Varaždincima jer

Grad u ovom slučaju ne mora dati ni jedan jedini euro, a osim toga, to područje, zemljište 

će se osloboditi za potencijalne investitore, a tih investitora na području Varaždina i 

Varaždinske županije ne nedostaje – istaknuo je Stričak zaključivši kako je „prvo 

poluvrijeme odigrano, a sada slijedi drugo”, odnosno Grad Varaždin treba riješiti još dvije 

pravne radnje.

- Gradonačelnik će tu imati punu podršku od mene da taj iznos odštete bude nula eura. 

Tvrtka koja ima još dvije pravne radnje je dobila taj ugovor za sanaciju. S obzirom na to da

je moj stav da tri puta jednu te istu stvar ne možeš platiti, naći ćemo neki zajednički jezik 



da svatko snosi svoj dio dosadašnjih troškova, Grad svoje, ta tvrtka svoje tj. da Grad 

Varaždin, Varaždinke i Varaždinci, po ovoj operaciji ne trebaju snositi niti eura troška – 

poručio je župan Stričak.

Gradonačelnik Grada Varaždina dr. sc. Neven Bosilj naglasio je da je kada je došao na 

poziciju gradonačelnika, prva institucija koju je posjetio bio upravo Fond za energetsku 

učinkovitost i zaštitu okoliša.

- Napravili smo ogroman posao u gospodarenju otpadom. Uz to što ćemo riješiti bale u 

roku sljedećih 15 do 18 mjeseci, Grad Varaždin je izgradio sortirnicu, Grad je prošle 

godine prvi put prešao udio od 50 posto reciklabilnog otpada koji su prikupili naši građani, 

pustili smo u funkciju drugo reciklažno dvorište u Varaždinu, ispunili tu obvezu prema 

zakonu i u ovom trenutku imamo ugrađenih već 160 polupodzemnih spremnika i još 320 

ćemo ugraditi do srpnja te ćemo biti prvi veći grad u Hrvatskoj koji će sve višestambene 

objekte imati pokrivene s polupodzemnim spremnicima. Na taj način pokazujemo da 

rješavamo probleme i brinemo o održivosti okoliša, što je jedan od ključnih ciljeva koji 

mora svaka politika imati – rekao je Bosilj zahvalivši svim članovima projektnog tima koji 

su sudjelovali u rješavanju ovog ogromnog problema i Vladi RH koja je odlučila sve 

financirati u stopostotnom iznosu, umjesto u iznosu od 40 posto, prema odluci iz 2022. 

godine.

Dodao je i  da je u Gospodarskoj zoni Brezje pri kraju ograđivanje bala te da je montirana 

vaga za mjerenje. Otpad će se obraditi mehaničko-biološkom obradom, a ono što ostane 

će se balirati i spaliti u određenim spalionicama, odnosno energanama koje su za to 

predviđene.

Direktor Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost Luka Balen istaknuo je kako će 

se time omogućiti daljnje rješavanje poduzetničke zone grada Varaždina.

- Fond je uvijek tu bio konstruktivan da se iznađe rješenje i financijski voljan podržati, ali 

da se nađu zakonske, stručne, ekološki najprihvatljivija rješenja. Kada je to osigurano, 

Vlada Republike Hrvatske osigurala 100 postotno financiranje putem Fonda - rekao je 

Balen.



 

 



 

 



 

 



 

 



 


